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رکوردشکنی خرید مسکن توسط ایرانی ها در ترکیه
مرکز آمار ترکیه در گزارش جدید خود از خرید ۹۱۱ واحد مســکن توســط 
ایرانی ها در این کشور طی ماه اوت )مرداد( خبر داد که بالاترین رقم ماهانه خرید 
مسکن توسط شهروندان ایرانی در ترکیه است. به گزارش انتخاب،شهروندان ایرانی 
در هشت ماه ابتدایی سال جاری، ۴۶۰۰ واحد مسکن در ترکیه خریداری کرده اند 
که نسبت به دور مشابه پارسال ۲۱ درصد و نسبت به دور مشابه سال ۲۰۱۹ حدود 
۴۷ درصد رشــد نشان می دهد. خرید مسکن ایرانی ها در ترکیه از سال ۲۰۱۸ و 

آغاز تحریم های آمریکا، خصوصا افت سریع ارزش ریال به شدت افزایش یافت.
شهروندان ایرانی در هشت ماه ابتدایی سال ۲۰۱۷ تنها ۴۲۴ واحد مسکن در 
ترکیه خریداری کرده بود؛ به عبارتی خرید مســکن ایرانی ها در ترکیه طی چهار 
سال گذشته بیش از ۱۰ برابر شده است. همچنین ایرانی ها طی دو سال گذشته 
بیشترین خرید مســکن در ترکیه را میان شهروندان خارجی داشتند، اما با آغاز 
مذاکرات هسته ای و افزایش امیدها به رفع تحریم ها، خرید مسکن ایرانی ها در چند 
ماه مقداری فروکش کرد و شــهروندان عراقی اولین جایگاه را در میان شهروندان 
خارجی در خرید خانه از ترکیه کسب کردند. در ماه اوت دوباره ایرانی ها صدرنشین 

خرید مسکن در ترکیه در میان شهروندان خارجی شدند.

ویژه

واکنش دنیس راس به عضویت ایران
 در سازمان شانگهای

یک مقام ارشد سابق آمریکا با بیان اینکه عضویت ایران در سازمان شانگهای 
به این کشور اجازه می دهد از فشارهای آمریکا در امان بماند، تاکید کرد که اکنون 

دولت آمریکا به یک نقشه دوم نیاز دارد.
به گزارش ایســنا، »دنیس راس« مشــاور ویژه وزارت خارجه آمریکا در امور 
خاورمیانه و ایران در دوران ریاست جمهوری باراک اوباما با انتشار پیامی در حساب 
کاربری خود در توئیتر به عضویت ایران در ســازمان همکاری شانگهای واکنش 
نشان داد. وی نوشت: اکنون ایران عضو دائم سازمان شانگهای است. چیزی که از 

مدتها پیش به دنبال آن بود. سرانجام روسیه و چین این امکان را فراهم کردند.
دنیــس راس در ادامه تاکید کرد که ایران با چرخش به ســمت شــرق قادر 
خواهد بود از فشارهای ایالات متحده در امان بماند. دولت آمریکا اکنون به »طرح 
دوم« )نقشه B( نیاز دارد. بنابر این گزارش، روز جمعه در جریان بیست ویکمین 
نشست سران سازمان همکاری شانگهای )SCO( سند عضویت دائم ایران در این 
سازمان به امضای سران کشورهای عضو رسید. سازمان همکاری شانگهای با هدف 
همکاری های امنیتی، اقتصادی و فرهنگی در ســال ۲۰۰۱ توســط سران چین، 
روسیه، قزاقستان، قرقیزستان، تاجیکســتان و ازبکستان و با هدف برقرار کردن 
موازنه در برابر نفوذ آمریکا و ناتو در منطقه تاسیس شد. سپس در سال ۲۰۱۶ هند 

و پاکستان نیز به عضویت آن درآمدند.
ایران تاکنون عضو ناظر این سازمان بود.

مراسم تودیع و معارفه معاونین وزارت امورخارجه
مراســم معارفه معاونین جدید سیاسی، دیپلماســی اقتصادی و اداری وزارت 

خارجه برگزار شد.
به گزارش ایســنا، این مراســم بعد از ظهر دیروز)یکشنبه( با حضور وزیر 
خارجه و معاونین قدیم و جدید وزارت خارجه برگزار شد. پیش از این با حکم 
وزیر امورخارجه، علی باقری به عنوان معاون سیاسی، محمد فتحعلی به عنوان 
معــاون اداری و مالی و مهدی صفری به عنوان معاون دیپلماســی اقتصادی 

وزارت امورخارجه منصوب شدند.
 در بخشــی از احکام انتصاب معاونین جدید آمده است: امید است با توکل 
بــر خداوند متعال و پیــروی از منویات مقام معظم رهبــری )مدظله العالی(، 
در تحقق سیاســت ها و راهبردهای دستگاه دیپلماسی بویژه سیاست خارجی 
متــوازن، فعال، پویا و هوشــمند و همفکری و تعامل بــا معاونان، مدیران و 

کارشناسان محترم در انجام وظایف محوله موفق باشید.

پولیتیک

رویداد

ســخنگوی وزارت خارجــه با بیــان اینکه 
امیرعبداللهیــان وزیــر امور خارجــه امروز به 
نیویورک می رود، گفت: وزیــر امور خارجه در 
این ســفر با مقامات ۴۵ کشور از جمله وزیران 
خارجه ۱+۴ دیدار و گفت و گو خواهد داشــت. 
به گزارش ایرنا، سعید خطیب زاده روز یکشنبه 
از ســفر وزیر امور خارجه به نیویورک خبر داد 
و گفت: امیرعبداللهیان امروز )دوشــنبه( برای 
حضوردر مجمــع عمومی ســازمان ملل، عازم 
نیویورک خواهد شــد. در پاســخ به سوالی در 
مورد اخبار منتشــر شــده مبنی بر سفر وزیر 
امور خارجه به نیویورک برای شرکت در مجمع 
عمومی ســازمان ملل و اینکه آیا در حاشیه این 
اجلاس قرار است نشست ایران و گروه ۱+۴ در 
ســطح وزرای خارجه برگزار شود، گفت: آقای 
دکتر امیرعبدالهیان فردا دوشنبه برای شرکت 
در مجمع عمومی ســازمان ملل راهی نیویورک 
می شــود. در این سفر چند روزه و کوتاه ایشان 
حدود ۴۵ ملاقات دو جانبه با وزیران امور خارجه 
کشورهای مختلف از قاره های مختلف خواهند 
داشت. ســخنگوی وزارت خارجه همچنین با 
بیان اینکه آقای امیر عبدالهیان در این ســفر با 
دبیرکل سازمان ملل و روسای برخی از سازمان 
های بین المللی نیز دیدار می کند افزود: برنامه 
های جانبی دیگری نیز در این سفر برای ایشان 

در نظر گرفته شده است.
وی همچنین در پاسخ به این سوال که چرا 
آقای رئیسی به نیویورک برای شرکت در مجمع 
عمومی ســازمان ملل ســفر نمی کنند، گفت: 
آقای رئیس جمهور به مانند روســای جمهور 
تعداد زیادی از کشــورها بــه صورت برخط در 
مجمع عمومی ســازمان ملل متحد سخنرانی 
می کند که فکر می کنم این ســخنرانی در روز 
سه شنبه خواهد بود. وی افزود: بخاطر شرایط 
ویــژه کرونایی و پروتکل هایی که قبل و بعد از 
سفر باید انجام می شد ایشان ترجیح دادند که 
وزیر امور خارجه به نیویورک ســفر کند و خود 

ایشــان مواضع ایــران را در موضوعات مختلف 
به مانند بســیاری از روســای جمهور کشورها 
به صورت آنلاین مطــرح می کند و در مجمع 
عمومی ســازمان ملل از این طریق ســخنرانی 
خواهند کرد. سخنگوی وزارت خارجه در مورد 
برگزار نشست وزیران امور خارجه ایران و گروه 
۴+۱ در نیویورک بر اساس برخی از اخبار منتشر 
شده گفت: من به شــما تاکید می کنم که اگر 
ببینیم این ملاقات می تواند در مسیر آنچه که 
گفتیم یعنی مذاکره، ســودمند باشد در مورد 
این موضوع تصمیم می گیریم. هنوز تصمیمی در 
مورد این موضوع اتخاذ نشــده است و باید دید 

دستورکار آن چیست؟
خطیب زاده همچنین اعلام کرد وزیر خارجه 
کشــورمان در جریان سفر خود به نیویورک به 
صورت جداگانه و دو جانبه با همه وزرای خارجه 

۴+۱ دیدار و رایزنی می کند.
وی افــزود: اگر دســتور کار ویــژه ای بود 
می توانــد به صورت جمعی بیــن ایران و ۱+۴ 
برگزار شــود ولی همانطور که گفتــم تا الان 
تصمیمــی در این خصوص اتخاذ نشــده و باید 
دید دستورکار چیست. سخنگوی وزارت خارجه 
همچنین در پاسخ به ســوالی در مورد ترکیب 
تیــم مذاکره کننده ایــران در مذاکرات وین و 
اینکه با توجه بــه انتخاب آقای باقری با عنوان 
معاون سیاسی وزیر خارجه آیا ایشان رئیس تیم 
مذاکره کننده ایران خواهند بود، گفت: ترکیب 
تیم مذاکره کننده در حال بررسی است. طبیعتا 
تغییراتی صورت خواهد گرفت و وقتی شکل و 
شمایل این تغییرات نهایی شود به اطلاع عموم 

خواهیم رساند.
همکاری ترامپ با اسرائیل
 در ترور شهید فخری زاده

سخنگوی دســتگاه دیپلماسی در پاسخ به 
ایرنا و درباره گزارش نیویورک تایمز و همکاری 
ترامپ با اســراییل در ترور شهید فخری زاده و 
اقدامات جمهوری اسلامی در این زمینه گفت: 

نهادهــای اطلاعاتی و امنیتی ما با جزییات این 
موضوعــات را در فضای خود پیگیری کردند و 
جزییــات این عملیات کاملا برای آنها روشــن 
است و در چند مسیر پیگیری های ایران انجام 
می شــود. وی ادامه داد: قسمتی که باید توسط 
نیروهــای امنیتی و اطلاعاتی انجام شــود آنها 
وظیفه خود را انجام داده و می دهند و آنهایی که 
باید بدانند می دانند. این ننگ است برای کسانی 
که گردنکشــانه به چاقوکشــی و این اقدامات 

افتخار می کنند.
خطیب زاده خاطرنشان کرد: مسیر حقوقی 
که این ها را بی کیفر نگذاریم، در کنار مسیرهای 
اطلاعاتی و امنیتی پیگیری کردیم و گزارش های 
جزیی به دســت آمده که طرف های مشارکت 
کننده را روشــن کرده است. گزارش روزنامه را 

اجازه دهید در بستر روزنامه ای پیگیری شود.
ســخنگوی وزارت خارجــه همچنیــن در 
پاســخ به ســوال دیگری درباره الحاق ایران به 
سازمان شــانگهای و همچنین ترکیب جدید 
هیات مذاکره کننده و وضعیت FATF گفت: 
پیوستن ایران به سازمان همکاری شانگهای آغاز 
یک پروســه است که یک ســال تا یک سال و 
نیم زمان می بــرد و در این مدت باید کارهای 
تشــریفاتی و آیینی از جمله تایید همه اسناد 
سازمان شانگهای توسط تمام نهادهای ذی ربط 

در داخل جمهوری اسلامی اعمال شود.
وی افزود: این برنامه پایان یک پروسه ای بود 
که جمهوری اســلامی ایران برای عضویت آغاز 

کرد اما آغاز یک پروسه آیینی است.
 ایالات متحده با رویکرد متفاوتی

 باید به وین بیاید
ســخنگوی وزارت خارجه درباره چگونگی 
حضور آمریکا در مذاکرات وین به یکجانبه گرایی 
این کشور اشــاره کرد و گفت: یکجانبه گرایی 
آمریکایی در دوران ترامپ با اعمال تحریم های 
غیرقانونی و یکجانبه در فراسرزمینی معنا پیدا 
کرد. انتفاعی که جمهوری اسلامی باید از برجام 
می برد و همچنین حقوق اســتفاده همه اعضا 

کننده همچنان پابرجا است.
وی خاطرنشان کرد: اگر آمریکا این یکجانبه 
گرایی را در مقام اجــرا و رویکرد کنار بگذارد، 
گفــت و گوهای وین در مســیر بهتــری قرار 
خواهــد گرفت. ما ایالات متحده را متهم اصلی 
وضعیــت فعلی جامعه می بینیم و این کشــور 
ناقض قطعنامه ۲۲۳۱ اســت و همچنان اعمال 
فشارهای یکجانبه و ظالمانه علیه مردم ایران را 
ادامه می دهنــد. خطیب زاده تاکید کرد:موقعی 
که این رویکرد در عمل کنار گذاشــته شود و 
اطمینــان پیدا کنیم یا ایالات متحده راســتی 
آزمایی شــده قابل اعتماد است آن وقت مسیر 

برجام همان مســیر خود خواهد بود. تعهد به 
کســی نمی دهیم که کمتر از برجام انتفاعی از 
برجام قبول کنیم و ایالات متحده باید با رویکرد 

متفاوتی به وین بیاید.
کشورهای همسایه از تحمیل اراده خود 

به مردم افغانستان پرهیز کنند
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی درباره اینکه 
آیا اجلاس آینده در خصوص افغانســتان که با 
حضور وزیران خارجه در تهران برگزار می شود، 
راهگشا است یا نه گفت: آنچه در افغانستان روی 
می دهد نیاز بــه راه حل معجزه آمیز ندارد. راه 
حل ها باید به خواســت و اراده مردم افغانستان 
پیوند بخورد و کشورهای همسایه باید کمک و 
صادقانه از تحمیل خواست و اراده خود به مردم 
این کشور پرهیز کنند. این که نشست تهران در 
چه تاریخی برگزار می شود در دست بررسی و در 

کشورهای منطقه در رفت و آمد است.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه همچنین 
درباره اتهامات باکو به ایران و بازداشت رانندگان 
ایرانی در این کشور گفت: این موضوع در دست 
بررسی است. موضوع بازداشت رانندگان ایرانی 
در جمهوری آذربایجان را از همان اول پیگیری 
کردیم و درخواســت داریم فــورا راننده را آزاد 
کنند و این رانندگان به مسیر خود ادامه دهند.

وی خاطرنشــان کرد: البته تمامیت ارضی 
کشورها برای ما حائز اهمیت است و جمهوری 
اســلامی ایران به همین منظــور دیداری برای 
مسئولان راهداری دو کشور تدارک دیده است 

تا به راه حل پایداری در این زمینه برسیم.
خطیب زاده درباره انتقاد به دولت قبل مبنی 
بر کاهش ارتباطات با کشورهای آفریقایی و ادامه 
این روند در این دولت، گفت: سیاست خارجی 
دولت در چند مفهوم قابل ارزیابی است و یکی 
از مهمترین آنها سیاست خارجی متوازن است.

ســخنگوی وزارت امور خارجــه ادامه داد: 
در این سیاســت هرچند آســیا محور است و 
همسایگان در اولویت هستند اما حتما ظرفیت 
دیگر کشورها مهم است. معمولا خبرهای دیدار 
ســفیران با وزیر امور خارجه را جــز در زمان 
خداحافظی اعلام نمی کنیم اما هفته قبل دیدار 
سفیر آفریقای جنوبی با وزیر خارجه را رسانه ای 
کردیم. وی تاکید کرد: حوزه آفریقا نه تنها برای 
ما یک فرصت بلکه یک الزام در روابط خارجی 
است و برنامه ســفری در هفته های آتی برای 
آقای امیرعبداللهیان به این قاره تدارک خواهیم 

داد.
اجازه نمی دهیم ترور سردار سلیمانی 

بی کیفر باقی بماند
خطیب زاده در ادامه نشســت درباره آخرین 
وضعیت پرونده ترور ســردار ســلیمانی، گفت: 

وزیر امــور خارجه در همان روزهای اول کاری، 
جلسه ای با حضور همکاران وزارت امور خارجه 
برگزار کــرد و بلافاصله جلســه ای نیز با تمام 
ســازمان های ذی ربط از جمله قــوه قضاییه، 
دادستانی، نیروی قدس سپاه پاسداران، وزارت 
اطلاعات، سپاه پاسداران و همچنین همکاران 

من در وزارت امور خارجه تشکیل شد.
وی افزود: سردار سلیمانی، سردار »صلح ساز« 
منطقه ما بود و این ترور به دســت شقی ترین 
اشقیا انجام شــد و شهادت فوز عظیمی بود که 
نصیب وی شد.سخنگوی وزارت خارجه تاکید 
کرد: ما اجازه نخواهیم داد که این پرونده از بعد 
حقوق بین الملل بدون کیفر باقی بماند، از این 
رو در داخل کشــور دادخواست های لازم تهیه 
شده است. در این جلســه ابعاد و نکاتی را که 
باید تکمیل می شد را در چند صد صفحه آماده 
کردیم. خطیب زاده با بیان اینکه در این جلسه 
پیرامون متهمان این پرونده بحث و مقرر شد که 
علیه آنها کیفرخواست تنظیم شود، تصریح کرد: 
همچنین در خصوص اینکه در حوزه بین الملل 
از چه مسیرهایی می توان مقامات سابق ایالات 
متحده را مورد ســوال قرار داد و آنها را متوجه 
عدالت کرد، بحث شــد. وی اضافه کرد: دومین 
ســالگرد ترور سردار نزدیک اســت و انشاءالله 
تا قبل از آن ما شــاهد آغاز این دادگاه باشیم. 
مقدمات این دادگاه با همت دوستان ما در قوه 

قضاییه و با تعیین قاضی ویژه آغاز  شده است.
ســخنگوی وزارت  امور خارجه با بیان اینکه 
نهادهــای اطلاعاتی تمامی اطلاعــات را فراهم 
کرده اند،اظهــار داشــت: وزارت امــور خارجه 
نیز تمامی آنچه را که بایــد انجام می داده، چه 
در ارتباطــات با نهادهــای بین المللی و چه در 
موضوعات حقوق بین الملل، انجام داده اســت 
و امیدواریم که قبل از دومین ســالگرد شهادت 

سردار، شاهد آغاز دادگاه باشیم.
خطیــب زاده افزود: فکر می کنم در یک ماه 
آینده، جلســه ای در ســطح وزیر امور خارجه 
در این خصوص، مجدد برگزار خواهد شــد که 

گزارش آن  را خواهیم داد.
واردات ۶۰ میلیون دوز واکسن کرونا 

در ماه آینده
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره آخرین 
وضعیت واکســن در کشــور گفت: واکسن به 
تعدادی که برای تزریق روزانه و هفتگی ضروری 
بوده در یکی دوماه گذشــته وارد شده است. در 
ماه آتی هم حدود ۶۰ میلیون دُز واکســن وارد 
خواهد شــد.  وی ادامــه داد: درباره این که چه 
واکســنی وارد ایران شود فقط وزارت بهداشت 
نظر می دهد و هر واکســنی مورد تایید وزارت 

بهداشت باشد وارد می شود.

سخنگوی وزارت خارجه  خبر داد

سخنرانی آنلاین رئیس جمهور درمجمع عمومی سازمان ملل
بین ایران و آمریکا در حاشیه مجمع عمومی  سازمان ملل دیداری نخواهد بود

دکتر شهریار طاهرپور با تاکید بر لزوم انجام اکتشافات بیشتر خبر داد

آمادگی شرکت MMTE برای طراحی، 
مهندسی، تامین کالا و تجهیزات و اجرای 

پروژه های آهنی و غیرآهنی در سراسر کشور

شــرکت »مهندســی فن آور معادن و فلزات« 
)MMTE( از آمادگی خود برای طراحی، مهندسی، 
تامیــن کالا و تجهیزات و اجرای پروژه های فلزی و 
معدنی )آهنی و غیرآهنی( در سراسر کشور خبر داد. 
   MMTEدکتر شهریار طاهرپور، مدیرعامل شرکت
ضمن تشــریح دو دهه فعالیت این شرکت، گفت: 
در ابتدای انقلاب سه واحد فولاد اهواز، بندرعباس 
و ذوب آهن وجود داشــت که در واحد اهواز از سه 
تکنولوژی مختلف استفاده می شد، ولی در نهایت به 
دلیل برتری تکنولوژی میدرکس کارخانه ها به سمت 
اســتفاده از این تکنولوژی روی آوردند که سرانجام 
واحدهای آهن  اســفنجی بندرعبــاس به اصفهان 

منتقل و شرکت فولاد مبارکه شکل گرفت.
وی افزود: واحدهای آهن  اسفنجی فولادمبارکه 
۶۰۰ هــزار تن و ظرفیت واحدهای اهواز ۴۰۰ هزار 
تن بود که با هماهنگــی مدیران عامل وقت این دو 
شــرکت، ظرفیت واحدهای اهواز به ۸۰۰ هزار تن 
ارتقا یافت و سپس شرکت جدیدالتاسیسی که این 

کار بزرگ مهندسی را انجام داد، MMTE   بود.
طاهرپور با اشــاره به اینکه این شرکت تاکنون 
بالغ بر ۱۵ پروژه آهن اســفنجی اجرا کرده که طی 
آن حدود ۱۶ میلیون تن به ظرفیت فولاد کشــور 
افزوده است، گفت: در قسمت فولادسازی دو پروژه 
و در بخش گندله ســازی نیز یک پروژه با موفقیت 
به سرانجام رســیده اند، ضمن  آنکه در حال حاضر 
نیــز چند پروژه از جمله پروژه »احیا زمزم۳« فولاد 
خوزســتان به ظرفیت ۱/۸ میلیون تن که طی دو 
ســال آینده به تولید می رسد، پروژه فولاد میانه به 
ظرفیت یک میلیون تن که آن هم در سال آینده به 
بهره برداری خواهد رسید، پروژه آهن اسفنجی طوبی 
در سیرجان )توسعه آهن و فولاد گل گهر( با ظرفیت 
۱/۸ میلیون تن که قرارداد آن اخیراً منعقد شده و 

نیز پروژه ۸۰۰ هزار تنی آهن اسفنجی جهان فولاد 
ســیرجان که خریدهای آن در حال انجام است از 
جمله مهم ترین پروژه های در دســت اقدام به شمار 
می رود. شایان ذکر اســت، حاصل فعالیت های یاد 
شده رساندن میزان بومی سازی تولید آهن اسفنجی 
از ۲۰ درصد دو دهه پیش به ۸۰ درصد فعلی است 
که به زعــم مدیرعامل شــرکتMMTE  کاری 
سترگ در عرصه تولید کشور به شمار می رود، این 
در حالی اســت که با ادامه ایــن روند میزان درصد 
وابستگی به تجهیزات خارجی طی سال های آینده 

به پنج درصد خواهد رسید.

از  برخــی   MMTE شــرکت   مدیرعامــل 
برنامه های این شــرکت برای ارتقاء تکنولوژی و نیز 
کاهش گازهای گلخانه ای Co ۲را که در رشد این 
صنعت تاثیر به ســزایی دارد مورد اشاره قرار داد و 
افزود: در جهان امروز به جای Co در پروســه احیا 
از H ۲اســتفاده می شــود که تحول بسیار بزرگی 
است و ما هم باید در این زمینه تلاش کنیم. به هر 
حال MMTE با برخورداری از ۵۰۰ نفر پرسنل و 
عمدتاً نیروی مهندسی فعال، دارای پتانسیل بسیار 
بالایی است که می تواند نقش پیشرو در این زمینه 
داشته باشــد. وی با اعلام این که رسیدن به اهداف 

بزرگ و تکنولوژی های پیشرفته نیاز به حمایت مالی 
شرکت های بزرگ فولادی در کشــور دارد و عملًا 
بدون حمایت آنها نمی توان به این گونه موفقیت ها 
دست یافت، معتقد است که دولت باید با استفاده از 
ابزار و قدرت خود، فشار لازم در راستای استفاده از 
تکنولوژی های جدید و الزام به پرداخت هزینه های 
توســعه را به فعالان و شرکت های بزرگ و متوسط 
وارد ســازد. طاهرپــور افزود: MMTE شــرکتی 
»تکنولوژی  محور« و دارای پتانسیل و تجربه بسیار 
بالاست که در صورت حمایت و تامین مالی نهادهای 
مســئول از جمله وزارت صمــت، می تواند بخش 
عمده ای از نیاز این بخش از صنعت را مرتفع سازد.

مدیرعامــل شــرکت MMTE در پاســخ به 
این ســوال که آیا این شــرکت قصد ورود به دیگر 
حوزه هــای صنایع فلــزی و معدنی را نیــز دارد یا 
خیر، گفت: طبق اساســنامه، فعالیت این شرکت 
منوط به صنعت فولاد نیست و لذا می تواند با جذب 
تکنولوژی هــای جدید در دیگــر بخش ها از جمله 
فلزات نادر، فرآوری باطله های کارخانجات فولادی، 
پرعیارسازی ســنگ آهن های کم عیار و… فعالیت 

نماید. 
وی افزود: صنعت فولاد نباید طبق برنامه قبلی 
صرفاً بر روی ۵۵ میلیون تن متمرکز شود زیرا این 
بخش از صنعت از توان رسیدن به ۵۰ تا ۸۰ میلیون 
تن دیگر آهن اسفنجی برخوردار است که این میزان 
اســفنجی به ۱۶۰ میلیون تن سنگ آهن نیاز دارد، 
ضمن  آنکــه در حال حاضر ۳/۳ میلیارد تن ذخیره 
ســنگ آهن در کشــور وجود دارد که کفاف ۱۵ تا 
۱۸ ســال آینده را خواهد داد. بنابراین، لازم است 
کار بســیار بزرگی بر روی اکتشــاف صورت گیرد، 
موضوعی که امروز جزء بزرگترین معضلات معدنی 
کشور محسوب می شود. به گفته او، در حال حاضر 
فقط ۸ درصد مساحت کشور اکتشاف شده و این در 
حالی است که اکتشافات عمقی چندانی نیز صورت 
نگرفته اســت که باید ســازمان های متولی مانند 
ایمیدرو با سرعت بخشیدن به موضوع در کم ترین 

زمان ممکن اقدام به انجام آن نمایند.
طاهرپــور با تاکید بــر اینکه دولــت نباید در 
قیمت گذاری محصولات معدنی دخالت کند و باید 
زمینه سودآوری برای سرمایه گذاران با هدف ایجاد 
انگیزه بیشتر را فراهم سازد، اظهار امیدواری کرد که 
با برنامه ریزی های گسترده تر فضا برای تولید بیشتر 
آهن اســفنجی مهیا گردد. شــایان ذکر است، این 
شــرکت جمعاً حدود ۵۰۰ نفر پرسنل و دارای سه 
شرکت زیرمجموعه فعال از جمله شرکت فولادکار 
الوند )ساخت تجهیزات(، مدائن )ساخت تجهیزات 

برقی( و شرکت آریا حدید )نصب و سیویل( است.

  MMTE شرکتی »تکنولوژی  محور« 
و دارای پتانسیل و تجربه بسیار بالاست 
که در صورت حمایــت و تامین مالی 
نهادهــای مســئول از جملــه وزارت 
صمت، می تواند بخش عمده ای از نیاز 
ایــن بخش از صنعت را مرتفع ســازد.


